
PROTOKÓŁ NR 21/2023  

Z POSIEDZENIA KOMISJI BEZPIECZEŃSTWA, PORZĄDKU PUBLICZNEGO  

I OCHRONY PRZECIWPOŻAROWEJ  

z dnia 20 stycznia 2023 r.  

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.  

Posiedzeniu przewodniczył Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej – p. Łukasz Miętek.  

Posiedzenie komisji odbyło się w Urzędzie Gminy Wieliszew w pokoju nr 110.  

O godz. 15.10 Przewodniczący komisji powitał zebranych i rozpoczął posiedzenie.  

Lista obecności członków komisji, stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności osób zaproszonych, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji odczytał proponowany porządek posiedzenia. Uwag i zmian nie 

zgłoszono. Poddał nw. porządek posiedzenia pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji /z dn. 23.11.2022 r. oraz z dn. 

30.11.2022 r./. 

4. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Wieliszewie z bieżącej działalności.  

5. Podsumowanie pracy komisji za 2022 rok.  

6. Opracowanie planu pracy komisji na 2023 rok. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamkniecie posiedzenia.  

Głosowano w sprawie: przyjęcia porządku posiedzenia  

Wyniki głosowania:  

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Grzegorz Bieńkowski, Renata Gostkowska-Maczuga, Łukasz Miętek, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń poszczególnych komisji. 

Przewodniczący komisji poinformował, że członkowie komisji otrzymali wcześniej projekty 

protokołów w systemie esesja. 

Uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z posiedzenia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 23 listopada 2022 r. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Grzegorz Bieńkowski, Renata Gostkowska-Maczuga, Łukasz Miętek, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z posiedzenia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 30 listopada 2022 r. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (5) Grzegorz Bieńkowski, Renata Gostkowska-Maczuga, Łukasz Miętek, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Ad. 4. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Wieliszewie  

z bieżącej działalności. 

Ocena bezpieczeństwa za rok 2022 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Komendant nadkomisarz Marek Browalski poinformował, że na chwilę obecną 100 % 

etatów jest zapełnionych, zatrudnionych jest 24 policjantów. Głównym zagrożeniem na 

terenie gminy są kradzieże z włamaniem do domów jednorodzinnych i domków 

letniskowych, kradzieże mienia, kradzieże pojazdów i zniszczenia mienia. W porównaniu 

roku 2022 do roku 2021 mieliśmy o jedno zdarzenie mniej, poziom jest podobny. Jeśli 

chodzi o zagrożenia w ruchu kołowym – w roku 2022 był jeden wypadek ze skutkiem 

śmiertelnym, w roku 2021 – 6. Policja stara się ograniczać przestępczość kryminalną i 

wykroczenia. Trochę było więcej interwencji w sprawie osób pod wpływem alkoholu, we 

wrześniu i grudniu nasiliły się włamania do domów. Policja dołoży starań, aby utrzymać 

ilość funkcjonariuszy na patrolach. Komendant poprosił o zgłoszenia do dzielnicowych 

wszelkich niepokojących sytuacji. W ostatnim czasie prowadzone były działania na ulicy 

Willowej, również w nieoznakowanych pojazdach, policja współpracuje z mieszkańcami. 

Policja przy pomocy gminy będzie starać się przy pomocy służb ponadnormatywnych 

zwiększyć ilość patroli. W gminie widać, że jest mniej zdarzeń drogowych, do tego 

przyczynia się wyższa karalność i działania prewencyjne ze wsparciem słuchaczy ze Szkoły 

Policyjnej i funkcjonariuszy z Warszawy w okresie letnim. 

Głos zabrały mieszkanki ulicy Willowej w związku z ostatnimi wydarzeniami na końcu tej 

ulicy, zapytały również o zatrzymanie obywatelskie. Komendant poinformował, iż jest to 

legalne, należy uważać, aby nie przekroczyć granicy obrony i nie narazić się na zarzut 

przemocy. Komendant jest w kontakcie z mieszkańcami, skierowane są dodatkowe patrole, 

policja korzysta współpracuje też z mieszkańcami w zakresie zapisów z monitoringu. 

Omówiono dwie sytuacje z ostatnich nocy - próby kradzieży. Pan Wójt przytoczył 

rozwiązania stosowane w innych krajach (np. na Cyprze – akcja „bezpieczny sąsiad”) – 

sieć obywatelska z wykorzystaniem monitoringu prywatnego i patroli sąsiedzkich we 

współpracy z policją. Komendant opowiedział o patrolach obywatelskich w gminie Jabłonna. 

Zwrócono też uwagę na nakręcanie spirali strachu na facebooku i weryfikowanie, zwłaszcza 

jeśli chodzi o lokalizację przytaczanych zdarzeń. Komendant poprosił o przekazywanie 

wszelkich konkretnych informacji na komendę lub 112. Po wymianie spostrzeżeń na temat 

sytuacji na ulicy Willowej radna p. Renata Gostkowska-Maczuga zapytała o krajową mapę 

zagrożeń - na 56 zgłoszeń tylko 10 zostało potwierdzonych, czego dotyczyły te 

niepotwierdzone? Komendant wyjaśnił, iż w krajowej mapie zagrożeń występują sytuacje, 

które po przyjeździe patrolu są np. już nieaktualne, patrol nie może potwierdzić zgłoszonej 

sytuacji. Radna zapytała również czy policja podejmowała jakieś działania w sprawie zbyt 

długiego czasu zamknięcia szlabanów w Michałowie Reginowie, co stanowi zagrożenie dla 

osób poruszających się drogą. Komendant poinformował, iż prowadzone były rozmowy na 

ten temat z Kolejami Mazowieckimi, czas zamknięcia szlabanów po przejechaniu pociągu 

został skrócony. Do dyskusji włączył się wójt – p. Paweł Kownacki informując, że również 

Pani Wójt interweniowała w tej sprawie w PKP TLK, trwają również rozmowy między PKP 

TLK a Zarządem Dróg Wojewódzkich w celu wypracowania rozwiązań, które pomogą 

mieszkańcom i poprosił o wsparcie policji w staraniach o przejazd bezkolizyjny. Radny p. 

Grzegorz Bieńkowski zgłosił tiry jeżdżące szybko ul. Dworcową  

w Janówku mimo zakazu i grupki osób, samochodów i quadów przy szkole - poprosił  

o dodatkowe patrole. Następnie radna – p. Krystyna Wesołowska zgłosiła problem na 

osiedlu przy ul. Modlińskiej z grupkami osób spożywających alkohol pod blokami oraz  

w jednym z mieszkań i również poprosiła o pomoc policji, dodatkowe, wyrywkowe patrole. 



Pani Wójt przypomniała, iż warto na spotkania z mieszkańcami zapraszać dzielnicowego, 

komendant poinformował, iż policjanci starają się brać udział takich w spotkaniach. 

Więcej uwag i pytań nie zgłoszono, Komendant i mieszkańcy ulicy Willowej opuścili salę 

obrad. 

Ad.5 Podsumowanie pracy komisji za 2022 rok.  

Przewodniczący poinformował, iż podsumowanie pracy komisji dostępne jest w systemie 

esesja. Uwag nie zgłoszono.  

Podsumowanie pracy komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia Podsumowania pracy Komisji Bezpieczeństwa, 

Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej za 2022 rok  

Wyniki głosowania:  

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Grzegorz Bieńkowski, Renata Gostkowska-Maczuga, Łukasz Miętek, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Ad. 6. Opracowanie planu pracy komisji na 2023 rok. 

Przewodniczący przedstawił plan pracy komisji, po omówieniu i ustaleniu terminów poddał 

plan pod głosowanie. 

Plan pracy komisji na rok 2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia Planu pracy Komisji Bezpieczeństwa, Porządku 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej na rok 2023.  

Wyniki głosowania:  

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Grzegorz Bieńkowski, Renata Gostkowska-Maczuga, Łukasz Miętek, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Ad. 7. Sprawy różne 

Radna Renata Gostkowska-Maczuga poruszyła temat przejazdu w Michałowie-Reginowie, 

gdzie za problemy z przejazdem spowodowane są przez czynnik ludzki, obecnie sterowanie 

jest przeniesione do Legionowa i szlabany otwierają się zaraz po przejechaniu pociągu, 

pozostaje problem zbyt długiego oczekiwania na przyjazd pociągu i konieczne jest 

monitowanie o skrócenie czasu. Głos zabrał też Wójt informując, iż jest szansa, że w 

przyszłości powstanie tam tunel. Pani Wójt opowiedziała też, że odbyła się wizyta 

reprezentantów PKP, podczas której rozmawialiśmy o problemie z przejazdem i mają być 

podjęte odpowiednie kroki. Radna p. Renata Gostkowska Maczuga, zwróciła uwagę, iż 

zdarzają się kursy, kiedy pociąg kończy bieg na stacji Legionowo Piaski, a następnie pusty 

jedzie do Wieliszewa. Pani Anna Ziółkowska wyjaśniła, iż są to kursy „niehandlowe”. Pan 

Wójt poinformował o znacznych podwyżkach kosztów ZTM, gdyby te pociągi woziły 

pasażerów do Wieliszewa musielibyśmy za te kursy dodatkowo zapłacić. Gdyby się okazało, 

że jakiś konkretny kurs jest potrzebny to można by było zamienić z innym kursem. 

Radny Grzegorz Bieńkowski zapytał o wyłączenia prądu w godzinach 23:00-4:30. 

Mieszkańcy Krubina zgłosili, że w Wieliszewie ulice są oświetlone. Wójt p. Paweł Kownacki 

wyjaśnił, iż włączone są latarnie na ul. Modlińskiej, gdzie jest zrobiony wyjątek. Osiedle 

Kwiatowe w Janówku chce, aby latarnie znowu włączyć. W dyskusji na temat oświetlenia i 

wymaganych oszczędności radny p. Bieńkowski przedstawił wniosek, aby jednak włączyć 

oświetlenie również ze względu na chodzące dziki i lisy, dla zrównoważenia kosztów można 

by było wyłączyć część lamp w godzinach wcześniejszych. Problemem są też tiry jeżdżące 



w nocy nie zważając na wysepki itp. Przewodniczący poprosił o rozważenie możliwości 

włączenia co którejś lampy przez całą noc. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Ad. 7. Zamkniecie posiedzenia.  

O godz. 16.30 Przewodniczący Komisji podziękował za udział członkom komisji  

i zaproszonym gościom i zakończył posiedzenie.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokół sporządziła:          Przewodniczący Komisji 

Aneta Szkolniak     

Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego  

      i Ochrony Przeciwpożarowej  

     Łukasz Mietek 

 

 

 


